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Protokół Nr 31/2011 
z posiedzenia Zarządu Powiatu 
w dniu 19 października 2011r. 

 
 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Zarządu – Pani Ewa Dembek /lista obecności stanowi 
załącznik nr 1/. 
 

Na wniosek Przewodniczącej Zarząd jednogłośnie zmienił porządek posiedzenia.  
Rozszerzono porządek posiedzenia o następujące punkty: 
 

1. Rozpatrzenie wniosku o wyrażenie zgody na wynajem pomieszczeń położonych  
w piwnicy budynku bloku operacyjnego z przeznaczeniem na działalność gastronomiczną. 

 

Pierwszym punktem porządku było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie powołania 
Komisji Zdrowotnej w celu racjonalnego i jawnego gospodarowania Funduszem Zdrowotnym 
przeznaczonym dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez 
Powiat Nowomiejski. 
 

/Na posiedzenie wszedł Pan Andrzej Korecki- naczelnik wydziału Oświaty, Kultury i Promocji./  
 

Pan Korecki zaproponował nastepujący skład Komisji Zdrowotnej:  
1) Katarzyna Trzaskalska - przedstawiciel organu prowadzącego , 
2) Ewa Kalisz-Górzkowska - przedstawiciel organu prowadzącego, 
3) Maria Krezymon  –  Związek Nauczycielstwa Polskiego, 
4) Jolanta Pokojska – Międzyzakładowa Organizacja Związkowa Pracowników Oświaty „NSZZ 

SOLIDARNOŚĆ”, 
5) Alina Dziekońska - przedstawiciel Zespołu Szkół im. C. K. Norwida w Nowym Mieście 

Lubawskim, 
6) Przemysław Majas - przedstawiciel Zespołu Szkół Rolniczych w Czachówkach, 
7) Krzysztof Kliniewski - przedstawiciel Zespołu Szkół Zawodowych w Nowym Mieście 

Lubawskim, 
8) Bożena Maciejewska - przedstawiciel Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Nowym 

Mieście Lubawskim . 
9) Kinga Ochlak - przedstawiciel  Domu Dziecka w Pacółtowie,  

 

Zarząd przyjął proponowany skład Komisji Zdrowotnej oraz jednogłośnie podjął uchwałę Zarządu 
Powiatu. Za głosowali: E. Dembek, M. Buliński, K. Trzaskalska, W. Jabłoński, M. Tuchalski.   
 

Drugim punktem porządku było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie zmiany uchwały 
w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych  
w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Nowomiejski. 
 

Pan A. Korecki szczegółowo omówił projekt uchwały.  
 

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Zarządu Powiatu. Za głosowali: E. Dembek, M. Buliński,  
K. Trzaskalska, W. Jabłoński, M. Tuchalski.  
 

Trzecim punktem porządku była informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu 
Nowomiejskiego w roku szkolnym 2010/2011. 
 

Pan A. Korecki szczegółowo przedstawił informację o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu 
Nowomiejskiego w roku szkolnym 2010/2011. Informacja ta zostanie przedstawiona na sesji Rady 
Powiatu w dniu 27.10.2011r. 
 

Zarząd zapoznał się z w/w informacją.  
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Czwartym punktem porządku była informacja dotycząca liczby zatrudnionych nauczycieli 
mianowanych.  
 

Pan A. Korecki przedstawił informację dotyczącą liczby zatrudnionych nauczycieli. Liczba 
nauczycieli mianowanych (na dzień 30.10.2011r. ) wynosi 47, nauczycieli dyplomowanych 84, 
nauczycieli kontraktowych 20, nauczycieli stażystów 4.  
Starosta poinformowała Zarząd o spotkaniu z okazji dnia nauczyciela, które odbyło się 17.10.2011r. 
Zaproszeni zostali nauczyciele mianowani w danym roku. Były również wręczane listy gratulacyjne 
dla nauczycieli, którzy otrzymali medale KEN. W całym powiecie nagrodę dostały cztery osoby.  
 

Zarząd zapoznał się z w/w informacją.  
 

/Pan A. Korecki opuścił posiedzenie Zarządu./  
 

Piątym punktem porządku było przyj ęcie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany 
uchwały Nr IV/23/10 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 29.12.2010r.  
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2011-
2037 oraz uchwał zmieniających: VI/57/11 z dnia 11.02.2011r., VIII/70/2011 z dnia 31.03.2011r., 
IX/79/2011 z dnia 28.04.2011r., X/86/2011 z dnia 26.05.2011r., XI/95/2011  
z dnia 17.06.2011r., XII/105/2011 z dnia 26.07.2011r., XIII/111/2011 z dnia 23.09.2011r. 
 

Skarbnik szczegółowo omówiła zamiany w budżecie, które mają wpływ na wieloletnią prognozę 
finansową. Poinformowała, że każda jednostka na bieżąco zmienia swoje budżety.   
Starosta poinformowała, że wraz z Panią Skarbnik uczestniczyła na Forum Finansów w Warszawie.  
Skarbnik omówiła tematy poruszane na forum. Dodała, że uczestniczyła także na forum Skarbników, 
gdzie była mowa o wskaźnikach budżetowych. Poinformowała także o wystąpieniu odnośnie 
zamówień publicznych. Zasugerowała, iż można byłoby dopytać osób prowadzących wykład,  
o sytuację dotyczącą kotłowni w Z.S. im. C. K. Norwida. Jakie należy podjąć działania, aby odzyskać 
środki, które zostały nie wypłacone, a które się należą zgodnie z umową.  Skarbnik zasugerowała 
także, że może Powiat powinien wystąpić z tą sprawą do Sądu.  
Pani K. Trzaskalska zaproponowała, aby najpierw pojechać i porozmawiać z Marszałkiem. Zarząd 
poparł propozycję Pani K. Trzaskalskiej.  
Skarbnik poinformowała, iż robiono już całe podsumowanie IV kwartału. Pozostało łącznie 1 066 
023,82 zł (w tym 563 994,00 zł- środki z Unii Europejskiej reszta to są środki powiatu). Uchwała 
budżetowa jest tak skonstruowana, że Powiat musi zaciągnąć kredyt na wyprzedzające finansowanie. 
Koszt wyprzedzającego finansowania wynosi 11 500,00 zł (z tym, że 2 100,00 zł do zapłaty w 2011 
roku pozostała kwota w 2012 roku).  
Pan M. Tuchalski zapytał jakie jest oprocentowanie kredytu.  
Skarbnik odpowiedziała, że oprocentowanie wynosi od 4,5 % do 8% z prowizją.  
Na kolejnym Zarządzie po sesji Rady Powiatu (28.10.2011r.) należy podjąć decyzję w sprawie 
zaciągnięcia kredytu.  
Starosta zapytała, jeżeli Powiat zaciągnie kredyt, kiedy Urząd Marszałkowski oddałby pieniądze.  
Skarbnik odpowiedziała, że Urząd Marszałkowski ma do 90 dni na rozliczenie.  
Skarbnik po omówieniu kolejnych zmian w budżecie poinformowała, iż powiat nie ma żadnych 
wolnych środków pieniężnych. Pomimo zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej nadal nie można 
osiągnąć wskaźników do prawidłowego uchwalenia budżetu na 2012 r.  
Skarbnik poinformowała o „patowej” sytuacji, gdzie jedyną możliwością jest zaciągnięcie kredytu. 
Dodała, że w sytuacji kiedy Powiat miałby subwencję to państwo musiałoby wziąć kredyt. Z chwilą 
obecną Powiat ma 314 239,00 zł więcej. Przy subwencjach wyrównawczych jest więcej o 36 665,00 
zł, przy subwencji równoważących o 78 877,00 zł mniej, przy subwencjach oświatowych 138 197,00 
zł mniej. Podsumowując suma „na plus” wynosi 133 820,00 zł.   
 

Zarząd jednogłośnie przyjął projekt uchwały Rady Powiatu. Za głosowali: E. Dembek, M. Buliński, 
K. Trzaskalska, W. Jabłoński, M. Tuchalski.  
 

Szóstym punktem porządku było przyj ęcie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany  
w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr IV/24/10 z dnia 29.12.2010r. w sprawie  budżetu 
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powiatu nowomiejskiego na 2011r. oraz uchwałach zmieniających: V/33/11 z dnia 26.01.2011r., 
VI/58/11 z dnia 11.02.2011r., VIII/71/2011 z dnia 31.03.2011r., IX/80/2011 z dnia 28.04.2011r., 
X/87/2011 z dnia 26.05.2011r., XI/96/2011 z dnia 17.06.2011r. XII/106/2011 z dnia 26.07.2011r., 
26/141/2011 z dnia 17.08.2011r., XIII/112/2011r. z dnia 23.09.2011r. 
 

Skarbnik szczegółowo omówiła zmiany w planie dochodów i wydatków budżetu powiatu 
nowomiejskiego. 
 

Zarząd jednogłośnie przyjął projekt uchwały Rady Powiatu. Za głosowali: E. Dembek, M. Buliński, 
K. Trzaskalska, W. Jabłoński, M. Tuchalski. 
 

Pierwszym punktem rozszerzenia porządku było rozpatrzenie wniosku o wyrażenie zgody  
na wynajem pomieszczeń położonych w piwnicy budynku bloku operacyjnego z przeznaczeniem 
na działalność gastronomiczną. 
 

/Na posiedzenie wszedł Pan Jan Karwowski- Dyrektor Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście 
Lubawskim./ 
 

Dyrektor poinformował, iż od samego początku omawiane pomieszczenia były przeznaczone na 
działalność gastronomiczną. Układ pomieszczeń i instalacje są już przygotowane. Potrzebne jest tylko 
wyposażenie. Przeszkodą uruchomienia tej działalności jest fakt, że finansowanie było z Funduszu 
ZPORR. Zgodnie z umową z Wojewodą, użytkownikiem tego projektu może być tylko spółka- Szpital 
Powiatowy.  
W związku z tym, że działalność projektu zakończyła się, można zmienić dotychczasowe działania, 
obcy podmiot mógłby zagospodarować te pomieszczenia i prowadzić bufet na własny rachunek. 
Pożytkiem z tego może być czynsz.  
Wicestarosta zapytał jaka byłaby stawka czynszu.  
Dyrektor odpowiedział, iż stawka byłaby zgodna z uchwałą, tj. minimum 15zł/ m2.  
Wicestarosta zapytał również, czy Dyrektor zrobił już rozeznanie, jakie byłoby zainteresowanie ze 
strony firm.  
Dyrektor wyjaśnił, że zainteresowanych ofertą jest przynajmniej 5 podmiotów. Należałoby rozważyć 
jedynie na jaki okres czasu byłaby zawarta umowa najmu. Dyrektor proponuje 3-5 lat.  
Wicestarosta poinformował, że Powiat ma problem z budżetem, brakuje dochodów. Jest rozważana 
opcja, aby wydzierżawił spółce omawiany obiekt. Czynsz wyniósłby 7,5zł/ 1m2. Co nie przekreśla, 
aby spółka wynajmowała dane pomieszczenia w ramach rekompensacji za czynsz dla powiatu. 
Dyrektor wyjaśnił, że szpital nie ma pieniędzy. Dodatkowo spłaca kredyt, który był przeznaczony na 
cele budowy bloku operacyjnego. Spółka zainwestowała już 3,5mln zł. 
Pani Skarbnik dodała, że powiat wpłacił około 4 180 000,00 zł. 
Starosta poinformowała, że Powiat szuka oszczędności. We wszystkich jednostkach powiatowych 
dokonywane są cięcia.  
Dyrektor oznajmił, iż szpital pierwszy raz będzie miał niewielką stratę w bieżącym roku. Dodał, że 
szpital nie powinien ponosić konsekwencji za zadłużenia Powiatu. Zasugerował, że chciałby wycofać 
wniosek. Dyrektor dopowiedział, że szpital ma problem z finansowaniem siebie. Nie posiada 
pieniędzy dla Powiatu.  
Skarbnik dodała, że to już nie może być umowa użyczenia. Powinna być dzierżawa od dnia 24 maja. 
W umowie był zapis, że Powiat będzie dostawał 1gr, ponieważ Powiat musi osiągać dochody.  
Starosta zaproponowała, aby zmniejszyć stawkę czynszu na minimalną oraz żeby Dyrektor przemyślał 
jeszcze raz propozycję Zarządu. 
Zdaniem Dyrektora w takich sytuacjach powinien być wprowadzony aport do spółki. Zasugerował, 
aby Powiat sam wydzierżawił pomieszczenia. Poinformował, że nie spodziewał się takiego 
rozwiązania ze strony Powiatu. Trudno jest w danej chwili podjąć decyzję. Dodał, że jest powołany 
aby chronić szpital. Zasugerował, że nie powinno się likwidować rady nadzorczej.  
Zdaniem Dyrektora propozycja Zarządu źle się skończy dla szpitala i Powiatu. Uważa, że szpital nie 
jest źródłem zysku dla Powiatu.  
Skarbnik dodała, że nie będzie to umowa użyczenia. Dyrektor dopowiedział, że powinien być to aport 
do spółki.  
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Pan M. Tuchalski zasugerował, aby ponownie omówić dany temat na kolejnym Zarządzie 
(24.10.2011r.). 
Starosta poprosiła, aby Dyrektor pojawił się na kolejnym Zarządzie w celu podjęcia decyzji.  
 

/Pan Dyrektor opuścił posiedzenie Zarządu./  
 
Siódmym punktem porządku były wolne wnioski. 
 

Wicestarosta zaproponował, aby podjąć temat uczestnictwa w stowarzyszeniu Euroregionie Bałtyk. 
Co rocznie powiat płaci 5,5 tys. zł od 2002r. Do tej pory skorzystano tylko z jednego projektu w 2009 
roku. Nie jest to opłacalne dla Powiatu Nowomiejskiego.  
Kolejnym tematem jaki zaproponował do przemyślenia Wicestarosta były opłaty na biuro w Brukseli.  
Zarząd zadecydował, aby przedstawić wymienione tematy Radzie Powiatu.  
Skarbnik poinformowała, iż wpłynął wniosek o przystąpienie Powiatu Nowomiejskiego do Związku 
Gmin Ziemi Nowomiejskich. Powiat płacił, by wtedy składkę członkowską ponad 8 tys. zł rocznie. 
Skarbnik stwierdziła, iż Powiat do związku nie może należeć.  
Skarbnik poinformowała również, iż Urząd Miejski wystąpił o zabezpieczenie środków w budżecie na 
funkcjonowanie biblioteki publicznej.  
Skarbnik dodała, że nadal istnieje deficyt w wysokości 633.983,00 zł, który trzeba wyeliminować. 
Poinformowała również, że jest także deficyt na majątku. Poprosiła Zarząd, aby odstąpiono od jakiejś 
inwestycji. Powiatu nie stać na wykonanie wszystkich zaplanowanych zadań. Należy podjąć decyzję, 
komu zmniejszyć budżet i z czego zrezygnować, ponieważ w przeciwnej sytuacji nie będzie można 
uchwalić budżetu. Decyzję należy przedstawić na kolejnym posiedzeniu Zarządu.  
Pani K. Trzaskalska zapytała, czy jeżeli odstąpi się od „Schetynówki” będzie możliwość 
wyeliminowania deficytu.  
Pan W. Jabłoński zasugerował, że należy mieć racjonalne wyjaśnienie dla mieszkańców gmin, w 
których zrezygnuje się z danej inwestycji. Zawnioskował, aby Zarząd zwrócił się z prośbą do Zarządu 
Dróg Powiatowych, żeby wykonano bilans całościowy z włączeniem drogi, która aktualnie została 
wykonana, ponieważ przez cały czas Gmina Nowe Miasto Lubawskie była na ostatniej pozycji pod 
względem ilości wykonania dróg.   
Pani K. Trzaskalska odpowiedziała, że nie należy sugerować się informacją jak dużo dana Gmina 
dostała, lecz należy podjąć decyzję co zrobić, aby zamknąć budżet. 
Pani K. Trzaskalska zasugerowała, iż każda Gmina powinna być traktowana na tym samym poziomie. 
Dodała, że należy także zwrócić uwagę na stan dróg w Gminie Grodziczno.   
Pani K. Trzaskalska poprosiła, aby Skarbnik podpowiedziała, z której inwestycji należałoby odstąpić, 
tak aby zostały spełnione wskaźniki przyjęcia budżetu według przepisów nowej ustawy budżetowej.  
Zarząd ustalił posiedzenie kolejnego Zarządu na dzień 24 października 2011r. o godz. 1100 . 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła:        Przewodnicząca 
 
Monika Mioskowska        Ewa Dembek  
 

 
 
 
 


